
Veckans regelnöt v. 37 2023  

Ja eller Nej-frågan  
Får du använda en klubba för att ta bort en tallkotte i närheten av bollen?  
  

Spelare lyfter och rengör boll som spunnit tillbaka från green och hamnat på 
foregreen   
Denna situation inträffar under en slagtävling singelspel.  

Andreas slår ut på ett par 3-hål, varvid bollen träffar green, spinner tillbaka och 
stannar på foregreen några centimeter från greenkanten. När han kommer fram till 
green lagar Andreas sitt nedslagsmärke som är i spellinjen. Sedan markerar, lyfter 
och rengör han bollen, varefter han återplacerar denna.   
Vad gäller för Andreas förfarande?  

A Alla åtgärder var tillåtna så han får ingen plikt.     
B Det var OK att laga nedslagsmärket, men inte att lyfta och rengöra bollen. Han 

får totalt ett slags plikt.   
C Det var OK att laga nedslagsmärket, men inte att lyfta och rengöra bollen. Han 

får totalt två slags plikt.    
D Det var inte OK att laga nedslagsmärket och inte heller att lyfta och rengöra 

bollen. Han får totalt tre slags plikt.  
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

 

 



Veckans regelnöt v. 37 2023 – Facit  

Ja eller Nej-frågan  
Får du använda en klubba för att ta bort en tallkotte i närheten av bollen?  
Ja, du får använda hjälpmedel för att ta bort ett löst naturföremål. R 15.1 

Spelare lyfter och rengör boll som spunnit tillbaka från green och hamnat på 
foregreen   
Denna situation inträffar under en slagtävling singelspel.  

Andreas slår ut på ett par 3-hål, varvid bollen träffar green, spinner tillbaka och 
stannar på foregreen några centimeter från greenkanten. När han kommer fram till 
green lagar Andreas sitt nedslagsmärke som är i spellinjen. Sedan markerar, lyfter 
och rengör han bollen, varefter han återplacerar denna.   
Vad gäller för Andreas förfarande?  

A Alla åtgärder var tillåtna så han får ingen plikt.     
B Det var OK att laga nedslagsmärket, men inte att lyfta och rengöra bollen. Han 

får totalt ett slags plikt.   
C Det var OK att laga nedslagsmärket, men inte att lyfta och rengöra bollen. Han 

får totalt två slags plikt.    
D Det var inte OK att laga nedslagsmärket och inte heller att lyfta och rengöra 

bollen. Han får totalt tre slags plikt.  
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

Andreas får alltid laga ett nedslagsmärke på green och detta oavsett vems boll som 
orsakade detta och oavsett var hans boll ligger och hur spellinjen påverkas.  
R 13.1 och R 8.1  
Att lyfta bollen för rengöring, och detta efter att först ha markerat den, är tillåtet på 
green, men inte utanför denna, vilket är fallet i den aktuella situationen.  
R 13.1 och R 14.1  
Att lyfta bollen när detta inte är tillåtet ger ett slags plikt. R 9.4  
Att rengöra bollen när detta inte är tillåtet ger ett slags plikt. R 14.1 
Men om en boll är lyft när detta inte är tillåtet, så blir det ingen ytterligare plikt om 
bollen rengörs, trots att detta inte heller är tillåtet. R 1.3  
Andreas får därför totalt ett slags plikt för sina två regelbrott.  

Svarsalternativ B  

 


